
P L A N I N S K I V E S T N I K 

Janko Ravnik (s klobukom) In Pavla Jeslh (na levi) v skalaški družbi 20. januarja 1928 

nih izletov, ki se jih je udeležilo več 
kot 7000 udeležencev - 7000 izlet
nikov na strokovno vodenih izletih! 
V Zborniku preberemo: »Pfeifer je 
organiziral s sodelovanjem usposo
bljenih planinskih delavcev planin
sko šolo. V okviru te šole smo orga
nizirali številna predavanja, bilo jih 
je okoli 30 in so se nanašala na var
nost pri hoji v gorski svet, zdravje, 
varovanje, naravo, vreme, planin
stvo in podobno. Ob zaključku te 
šole so bila podeljena priznanja 
vsem, ki so jo obiskovali in uspešno 
končali...« 
Vzgojno-izobraževalno delo torej ni 
novost med planinci. Mogoče ga je 
samo manj kot nekoč. Spominjamo 
se samo Gorske straže in njihovih 
predavanj o varstvu narave. 
Vodila so nas na marsikaj spomnila 
in prav je, da marsikaj obudimo. 

Franc Ježovnik 

Skala - naša zanemarjena 
planinska dediščina 
Turistovski klub Skala, ustanovljen 
leta 1921, v času, ko o njem ne 
manjka zapisov in objav v javnih 
občilih, nima primernega obeležja v 
današnjem času. Še več, novi isto
imenski klub očitno spreminja 
podatke o njegovem nastanku. 
Tako je bilo v članku v PV 1/98 
objavljeno novo ime prvega pred-

Kavke na Raduhi 
VERA PIPAL 

Včasih iz Loke, 
večkrat čez Durce, 
gor iz Koprivne 
dolge so ur'ce, 
preden na vrh Tvoj 
Rad'ha prispem, 
preden tam kavke 
na skalah uzrem. 

Ptice prelepe 
se nič ne bojijo 
in za drobtinice, 
kijih dobijo, 
plačilo so leti 
pod modro nebo. 
Vedno od njih je 
težko slovo. 

sednika Skale (D. Zorko). Ured
nikov odgovor v Odmevih 3/98 ni 
pojasnil primera. Po zaslugi F. Sa-
venca je ta podatek zašel celo v En
ciklopedijo Slovenije. Lahko se pre
pričamo v Našem alpinizmu (1932), 
pa tudi v novejših knjigah, npr. v Sto
letju v gorah (1992), da je bil prvi 
predsednik Skale Stane Tominec. 
Še bolj klavrni so zapisi o Pavli 
Jesihovi in M. M. Debelakovi, ki 
bosta vedno sodili v vrh evropskega 
alpinizma. Tine Mlač, ki je pisal živ
ljenjepise zgodovinskih osebnosti, je 
naši dve vrhunski alpinistki izpred 
vojne opisal bistveno slabše kot 
ostale alpiniste, ki so vsi tujci, torej 
zapisani po tujih virih. Kako naj 
pričakujemo priznanja od tujcev, če 
o njiju marsikaj še sami ne vemo? 

Krivdo za take pojave nosi tudi 
naša osrednja planinska organiza
cija, ki je dolžna skrbeti, da se po
membna zgodovinska dejstva hra
nijo na dosegljiv pisni način. 
Prilagam dve fotografiji Skalašev. 
Zanimiva je smučarska. Na drugi, 
kjer so v večini dekleta, je (?) na levi 
strani Pavla Jesihova. Povsem 
nekaj drugega je kot večkrat objav
ljena slika Jesihove iz časov, ko ni 
bila več športno aktivna. Ali pa kdo 
še ve za ostale na sliki? 

Ivan Veber 

Pohod na Jalovec 
Z možem sva velika ljubitelja gora 
in bi si srčno želela, da bi to goreč
nost in vnemo prenesla tudi na naji
ni dekleti. Po hribih hodiva že vrsto 443 


